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Kabát Revival Plzeň zavítal 
do Starého Smolivce

Druhý říjnový víkend se ve Starém Smolivci nesl ve společensko-kulturním 
duchu. Obec Mladý Smolivec si totiž pro své občany připravila překvapení 
– koncert skupiny Kabát Revival Plzeň. Tato událost se konala v sobotu 08. 10. 
2022 a to v místním kulturním domě „Na zámečku“.

Vše vypuklo o chvilku déle, než jsme zvyklí při klasických tanečních zábavách 
– oficiální začátek byl naplánován na 21. hodinu. Vše je připraveno, návštěvníci 
jsou usazení na svých místech, může se začít. No a v tu chvíli se začal Starý 
Smolivec doslova otřásat. Již během prvních tónů byli na tanečním parketě 
nadšení tanečníci a jejich počet se rychle navyšoval. Než jsme se nadáli, byl již 
taneční parket zcela zaplněn a všichni si naplno užívali známé „kabátovské“ 
songy.

Večer utíkal rychlostí blesku a my se pohupovali do rytmu rychlých i pomalých 
písní, jejichž slova (si troufám říci) znal každý v sále. Série písniček se střídaly 
skoro stejně rychle, jako údery do bicích, všichni se příjemně bavili a sálem 
panovala uvolněná a zároveň pekelná atmosféra. Celým sálem se ozýval zpěv 
všech přítomných, kdo by taky neznal známé hitovky od „Kabátů“. Mezi sériemi 
byla vždy krátká přestávka, abychom mohli nabrat sílu buďto ve výčepu, nebo 
v přísálí, pitný režim se přeci musí dodržovat. J 

pokračování na straně 3
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Významná jubilea
v prosinci 2022

Dobiáš Václav  Budislavice 60

Kříž Lubomír  Budislavice 71

Vávra Jiří  Starý Smolivec 73

Fialová Václava  Radošice  73

Nesvedová Marie Starý Smolivec 73

Lipková Marie  Budislavice 74

Spourová Eva  Budislavice 75

Kulíšek Martin  Budislavice 75

Dlouhá Jaroslava Starý Smolivec 75

Boušová Miloslava Radošice  79

Pericat Lucien  Budislavice 80

Kováříková Věra Starý Smolivec 80

Djubašák Štefan Radošice  82

Ustavující zasedání zastupitelstva 
obce Mladý Smolivec

Slovo starosty

Necelý měsíc po volbách do Zastupitelstva obce Mladý 
Smolivec se konalo ustavující zasedání.

Dosavadní starostka Eva Kubová svolala zasedání na 
čtvrtek 20. 10. 2022 od 18 hodin. Nově zvolené zastu-
pitelstvo ve složení Vlastislav Baštář, Štěpán Cigánek, 
Pavlína Hošková, Jana Karlíková, František Konvář, Petr 
Nový, Marek Rous, Vladislava Růtová, Jiří Šíma, Veronika 
Vonášková, Blanka Zabala Laverde se sešlo v zasedací 
místnosti OÚ v Mladém Smolivci. Zasedání zahájil nejstarší 
zvolený zastupitel Vlastislav Baštář. Nejprve vyzval nově 
zvolené zastupitele ke složení slibu a poté seznámil 
všechny přítomné s programem zasedání. Novým starostou 
se stal František Konvář a novou místostarostkou se stala 
Jana Karlíková. Předsedkyní finančního výboru byla 
zvolena Vladislava Růtová a předsedou kontrolního výboru 
Štěpán Cigánek. Jiné komise či výbory voleny nebyly. 
Zastupitelé ještě schválili odměny neuvolněným členům 
zastupitelstva a následovala diskuse. V diskusi si vzal jako 
první slovo nově zvolený starosta obce František Konvář 
a poděkoval bývalé starostce Evě Kubové za její dlouho-
letou práci starostky a za rozvoj obce a předal jí květinu. 
Společně s místostarostkou ještě poděkovali bývalému 
místostarostovi Janu Spourovi za jeho činnost a práci pro 
obec a také mu předali malý dárek v podobě lahodného 
nápoje. Jako druhá v diskusi vystoupila bývalá starostka 
Eva Kubová, aby poblahopřála všem zastupitelům ke 
zvolení, novému starostovi i místostarostce ke zvolení 
do funkce a všem popřála hodně úspěchů ve vedení obce. 
Eva Kubová také poděkovala zaměstnancům obce, 
občanům, bývalým zastupitelům a Alence Spourové, účetní 
a úřednici našeho úřadu. Následovalo poděkování býva-

lého místostarosty Jana Spoura minulým zastupitelům 
a zaměstnancům obce, gratulace novým zastupitelům. Pak 
se do diskuse ještě přihlásil Miroslav Slavíček, předseda 
Agrochovu Kasejovice – Smolivec a.s., který také všem 
poblahopřál. Poté bylo ustavující zasedání ukončeno 
a následovalo fotografování nového zastupitelstva. 
Přítomní hosté, kterých byla plná zasedačka, se rozešli do 
svých domovů.

Za novináře Smoliveckých novin také blahopřeji nově 
zvoleným zastupitelům a děkuji všem odcházejícím 
zastupitelům…

Karolína Černá
Foto: Adéla Konvářová

Vážení spoluobčané,

chtěl bych využít této příležitosti a poděkovat Vám všem, kteří jste přišli k volbám do zastupitelstva 
obce Mladý Smolivec a svým hlasem vyjádřili svou občanskou zodpovědnost a postoj ke spravování věcí 
veřejných v naší obci. Jsem přesvědčen, že získaný mandát nejen pro mou osobu, ale i pro ostatní 
zvolené členy zastupitelstva obce, je skutečně silně zavazující. Dovolte mi, abych poděkoval i těm, kteří byli na 
kandidátkách jednotlivých sdružení a nebyli zvoleni do zastupitelstva obce. I oni přispěli k tomu, že občané si mohli ve 
volbách vybírat z více kandidátů. S novými volbami skončilo dosavadní vedení obce v čele s dlouholetou starostkou Evou 
Kubovou, která odvedla pro naši obec mnoho a mnoho poctivé práce spolu se svým dlouholetým místostarostou Janem 
Spourem. Oba dva posunuli naši obec o hodně schůdků výše. Myslím, že si zaslouží od nás všech spoluobčanů velký obdiv 
a uznání.

A co přeji nám novému zastupitelstvu? Především hodně zdraví, dobré rozhodování, abychom všichni společně 
naslouchali našim spoluobčanům, ctili jejich nápady a potřeby. Prostě skutečná vesnická demokracie.

Bavme se spolu, držme spolu, chtějme víc

František Konvář
starosta obce

Vážení občané,

v následující tabulce Vám 
přinášíme shrnutí zvolených 
zastupitelů obce Mladý Smo-
livec společně s jejich novými 
funkcemi. Pro upřesnění ještě 
uvádíme, že kontakt na vedení 
obce se nezměnilo – email 
i tel. číslo zůstalo stejné, tzn. 
email ou@mladysmolivec.cz 
a tel. č. 602 175 471.

Rozloučili jsme se
v měsíci říjnu

Kovářík Jiří , Starý Smolivec
Než jsme se nadáli, byla tu půlnoc a sobotní večer se tak 

překlenul v nedělní ráno. Tato skutečnost ale nikomu 
z přítomných nedělala vrásky a všichni si nadále užívali 
hudební vystoupení. Nedělní ráno bylo ale předzvěstí jedné 
skutečnosti, a to blížícího se konce této akce. Kapela 
zahrála poslední sérii, no a než bychom řekli „Kabát“, 
sálem se najednou linuly závěrečné tóny poslední písně. 
Pro některé bylo toto signálem pro nasměrování svých 
kroků k domovu, zbylí se nedali odradit a pokračovali 
v příjemně načatém večeru i bez hudebního doprovodu. 
Akce se (nejen z mého pohledu) vydařila na výbornou, 
ve tvářích všech přítomných byla patrná radost a pohoda. 
Skupina Kabát Revival přilákala do Starého Smolivce 
celkem 200 platících návštěvníků.

Dle mého názoru byla tato akce takovou symbolikou 
změn ve vedení naší malebné obce a vnímám ji jako 
pomyslnou rozlučku. Budeme pevně věřit, že tato akce 
nebyla pro tento rok zároveň akcí poslední (a už vůbec ne 
pro roky následující). Co říci závěrem? Napadá mě jen 
jediné (tentokrát údernější než kdykoliv předtím) – „Tak 
zase příště, na nějaké další akci na Mladosmolivecku.“

Karolína Černá
Foto: Eva Kubová

Kabát Revival Plzeň zavítal do Starého Smolivce
pokračování z úvodní stránky

Zastupitelé zvolení do funkcí při ustavujícím zasedání

Starosta Fran�šek Konvář Dožice

Místostarostka Jana Karlíková Starý Smolivec

Finanční výbor Vladislava Růtová - předseda Mladý Smolivec

Veronika Vonášková Starý Smolivec

Pavlína Hošková Dožice

Kontrolní výbor Štěpán Cigánek - předseda Budislavice

Blanka Zabala Laverde Budislavice

Jiří Šíma Radošice
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V sobotu 1. října se na hřišti v Dožicích kromě 2. kola 
voleb do Senátu uskutečnil již 7. ročník pouťového 
fotbalového turnaje. Od deseti hodin dopoledne se začali 
sjíždět fotbalisté z okolí, celkově se do turnaje přihlásilo 
6 týmů, někteří již turnajem ostřílení, jiní jako nováčci 
turnaje. Úderem půl jedenácté pořadatelé turnaj oficiálně 
zahájili, fotbalistům vysvětlili pravidla, popřáli hodně štěstí 
a mohlo se začít hrát. Stejně jako v předchozích ročnících 
se hrálo na třech hřištích zároveň, takže současně bojovaly 
všechny přihlášené týmy. Po odehrání pátého – posledního 
kola zápasů bylo rozhodnuto. Tedy ne zcela, o 1. a 2. místě 
musel rozhodnout výsledek vzájemného zápasu, stejně 
jako u umístění posledního. Celkové pořadí týmů bylo 
následující:

    1. Čéčany (12 bodů)

    2. Gladiátoři (12 bodů)

    3. SK Starý Smolivec (9 bodů)

    4. Kopyta (6 bodů)

    5. Chlum (3 body)

    6. Domácí (3 body)

Před slavnostním vyhlášením se ještě stihli fotbalisté, 
fanoušci i přihlížející občerstvit grilovanou klobásou či 
vychlazeným nápojem. Případně mohly děti prověřit 
skákací hrad, nebo si nechat něco hezkého namalovat na 
obličej.

Ve 14 hodin bylo již vše připraveno k slavnostnímu 
vyhlášení. Všechny týmy obdržely kromě gratulací 
a diplomu také zaslouženou odměnu v podobě sudu se 
zlatavým mokem. Na závěr pořadatelé fotbalistům 
poděkovali za účast, za fair play a pozvali je na příští ročník 
turnaje, ale také na večerní pouťovou taneční zábavu.

Večerní zábava odstartovala ve 20 hodin, pořadatelé pro 
hosty zajistili kapelu Kudrnáči, krásně vytopený sál i výčep 
a samozřejmě spoustu dobrého pití. Zopakovali i novinku 
z loňského roku – papírové pouťové růže zdarma pro 
každého, kdo si ve výčepu objednal panáka. I když to 

z počátku nevypadalo s návštěvností valně, kolem deváté 
hodiny se začal sál plnit a nakonec zůstal prázdný asi jen 
jeden stůl. Hosté se bavili, parket byl zaplněn a pořadatelé 
tak mohli být spokojeni.

V neděli 2. října se od 11 hodin konala slavnostní poutní 
mše svatá v kostele sv. Michaela Archanděla. Mši sloužil 
duchovní správce farnosti Spálené Poříčí páter Robert 
Bergman a zúčastnilo se jí cca 20 návštěvníků. V kostele 
byla zároveň se mší připravena výstava malovaných obrazů 
našeho okolí, kterou mohli dožičtí navštívit až do 15 hodin. 
Kdo této nabídky využil, naskytl se mu pohled na 15 malo-

vaných obrazů, převážně krajinek, od paní Valentové 
z Kamýku. Nápad na výstavu inicioval pan Václav Krejčí 
a obrazy poskytl ze svého soukromého vlastnictví, za což 
mu zajisté patří velký dík. Za sebe musím říci, že nedělní 
procházka spojená s prohlídkou výstavy obrazů v kostele 
sv. Michaela Archanděla po pouťovém obědě, byla příjem-
ným zpestřením nedělního odpoledne.

První říjnový víkend se v Dožicích nesl ve znamení pouťových radovánek.

Pouťový fotbalový turnaj

Pouťová taneční zábava

Poutní mše svatá spojená s výstavou obrazů

Alena Spourová
Foto: Luděk Blovský, Eva Kubová
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TVýlov v Budislavicích

Výšlap I. BTO okolím Chanovic

Zájezd I. BTO do Tábora 1. 10. 2022
K místní tradičním akcím neodmyslitelně patří výlov 

„Velkého Budislavického“ rybníčka Podedvorem. Jedná se 
o akci každoroční. Není tajemstvím, že rybníček patří do 
majetku pana Šťasného z Dožic. Ten však místním toleruje, 
že si v jeho rybníčku odchovají pár kapříků a potažmo se 
může uskutečnit akce, na kterou se všichni místní těší 
dlouho dopředu. Za to patří panu Šťasnému velké 
poděkování.

Samotný výlov byl naplánován na 29. října a mělo se 
začít lovit kolem poledne. Všechno však vyžaduje nějakou 
přípravu a tak se několik pořadatelů sešlo ihned po 
rozednění, aby rybník začali vypouštět, připravili různé 
nádoby a kádě, nařezali dřevo na oheň a samozřejmě 
připravili nějaké občerstvení. Voda v rybníce rychle ubývala 
a skutečně krátce před polednem se začalo s výlovem. 
Kluci starající se o rybník a krmení šupináčů byli s úlovkem 
spokojeni a po zastavení rybníčka a lehkém nastoupání 

vody se začalo s návratem ještě nedorostlých kapříků do 
své domoviny. Musím říci, že je to velký příslib pro úlovek 
na příští rok, neboť kapříci byli velmi pěkní. Jejich větší 
kolegové se rozdali na hrázi a někteří byli uschováni 
na Vánoce, kdy budou vyloveni ze sádky a doplní 
štědrovečerní stůl v nejedné domácnosti. Samozřejmě 
během celého dne nemohlo chybět opékání špekáčků 
a dobré pivíčko. Po úklidu na hrázi se několik místních vrhlo 
na přípravu rybích pochutin do hospůdky na večerní 
posezení. Každopádně výlov se stal minulostí a večer 
pokračoval příjemným posezením, kdy se konzumovalo 
nejen pivko, ale i odpolední úlovek z rybníčka. Myslím, že 
se akce jako vždy vydařila a všichni zúčastnění byli 
spokojeni.

Honza Spour, Foto: Monika Křížová

Každoročně pořádá I. Budislavický turistický oddíl dva 
autobusové zájezdy. Jako lokalita podzimního zájezdu bylo 
vybráno město Tábor. Jako vždy se nejprve zájemci 
přihlásili a zaplatili si zálohy na zmiňovaný výlet. Je moc 
dobře, že se na výlety hlásí stále kolem padesáti účastníků, 
takže je vždy plná kapacita. V týdnu před zájezdem byl 
účastníkům odeslán program celého dne. Ráno pan řidič 
nabral cestou do Budislavic účastníky z Kasejovic a v Budi-
slavicích a Mladém Smolivci udělal další dvě zastávky 
a mohlo se vyrazit směrem na Tábor. Cestou byla 
v Milevsku provedena pauza na kávu a jelo se do obce 
Dražičky, kde jsme navštívili místní hasičské minimuzeum, 
které mě osobně nadchlo, a ocenil jsem, jak hezký koutek 
se nechá v tak malé obci udělat. Po prohlídce minimuzea 
následovalo popovídání o programu a rozdělení do dvou 
skupin. První skupina jela autobusem rovnou do Tábora, 
kde měla volný program, a druhá skupina se vydala při řece 
Lužnici na 8 kilometrový pochod také do Tábora. Musím 
říci, že tato turistická trasa je velice krásná a pohodlná. Po 
příchodu do Tábora si každý našel to své. Někdo šel na 
oběd, někdo na prohlídku muzea čokolády a marcipánu 
atd. Na náměstí zrovna v sobotu odpoledne probíhal sraz 
veteránů a bylo na co se dívat. Na 15:30 jsme měli sraz 
u Husitského muzea a hromadně s paní průvodkyní jsme 
měli možnost navštívit táborské podzemí. Paní průvodkyně 
celou cestu vedla poutavý výklad, takže prohlídka byla 
velice příjemná. Nutno podotknout, že nás celý den 

provázelo příjemné počasí a pršet začalo, až když se naše 
skupina blížila k autobusu, abychom se vrátili do naší 
domoviny. V autobuse si turisté povídali, co všechno zažili 
a co navštívili. Každopádně se ve městě Tábor nechá strávit 
hravě celý den.

Závěrem bych chtěl všechny pozvat na říjnový výšlap, 
který proběhne pravděpodobně 29. října. Kdo má zájem 
a přihlásí se na telefonu 724 173 535, nebo na emailu 
1bto@email.cz, budou mu zasílány formou SMS zpráv 
informace o chystaných akcích a pozvánky na jednotlivé 
turistické akce. Tak zase někdy na nějaké akci v Budisla-
vicích.

Honza Spour, Foto: Tomáš Lexa, Štěpánka Lexová

Říjnový výšlap I. BTO byl naplánován na sváteční den 28. října do lokality 
Chanovicka.

Jako vždy byli nejprve turisté informováni formou SMS zpráv o připravované 
akci, ze které bylo patrno, kde a kdy se sejdeme. Jako místo srazu bylo vybráno 
parkoviště u fotbalového hřiště v Chanovicích. Každopádně se v daný den ve 
13 hodin u hřiště sešlo 27 účastníků pochodu. Pro začátek jsme vybrali těžší část 
pochodu, během které kdo měl zájem, tak navštívil rozhlednu v Chanovicích 
a díky krásnému počasí, které celý výšlap provázelo, jsme měli i možnost obrov-
ského rozhledu. Po sestupu bylo jako vždy zhotoveno společné foto a mohlo se 
pokračovat dál. Během cesty náš peloton prošel po turistických trasách obcemi 
Újezd u Chanovic, Holkovice, Slatina a zpět do Chanovic. Musím podotknout, že 
mě osobně překvapilo, jak jsou zde udržovány polní cesty, po kterých náš pochod 
převážně vedl, neboť zde až na pár výjimek nebyly žádné louže ani bahno, nebo 
nějak zvláště cesty rozježděné. Cestou jsme mohli zhlédnout různé zajímavosti 
v krajině jako aleje, rozlehlou lesní školku, nebo chanovické patníky. Cesta nám 
rychle utíkala a my se začali rychle přibližovat k našemu cíli. Po příchodu do 
Chanovic někteří z nás podnikli malé občerstvení v místní hospůdce a vydali jsme 
se k domovu. Těm, kteří se výšlapu nemohli zúčastnit, vřele doporučuji návštěvu 
Chanovic a okolí, neboť je zde co zhlédnout, například u příležitosti některé 
z hojně pořádaných akcí na Chanovicku.

Závěrem bych chtěl poděkovat všem zúčastněným a pozvat všechny na výšlap 
příští, který bude na přelomu listopadu a prosince. Pakliže má někdo zájem se 
našich putování zúčastnit, tak mne může kontaktovat na telefonu 724 173 535, 
nebo mailem na 1.bto@email.cz. Budu se těšit na setkání na nějaké příští akci 
pořádané I. BTO, nebo na nějaké akci v Budislavicích.

Honza Spour, Foto: Zdena Spourová
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se k domovu. Těm, kteří se výšlapu nemohli zúčastnit, vřele doporučuji návštěvu 
Chanovic a okolí, neboť je zde co zhlédnout, například u příležitosti některé 
z hojně pořádaných akcí na Chanovicku.

Závěrem bych chtěl poděkovat všem zúčastněným a pozvat všechny na výšlap 
příští, který bude na přelomu listopadu a prosince. Pakliže má někdo zájem se 
našich putování zúčastnit, tak mne může kontaktovat na telefonu 724 173 535, 
nebo mailem na 1.bto@email.cz. Budu se těšit na setkání na nějaké příští akci 
pořádané I. BTO, nebo na nějaké akci v Budislavicích.

Honza Spour, Foto: Zdena Spourová
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Milí čtenáři,

mezi listopadovými hity jako první uvádím historický román Slib svatojánské noci, jehož autorkou je Jana Klimečková. Tato kniha silně 
připomíná literaturu první republiky a dalo by se říci, že zachycením atmosféry tehdejší Vídně zároveň připomíná pohádkové vyprávění. 
Román Bukůvky od spisovatelky Táni Kubátové je pokračováním úspěšného románu Osud tančil Charleston. Román se dělí na jakési dvě 
části. První část je psaná formou dopisů a poté následuje část vyprávěná prostřednictvím deníku. Válečný román Útok z moře od 
anglického autora Douglase Reemana vypráví o bojích fiktivní ponorky Soufriere za 2. světové války během japonského útoku na 
Singapur. Není zde nouze o silné okamžiky a zvláště konec příběhu je velmi emocionální. Pohádky z remízku spadají pod tvorbu Růženy 
Vitákové, smolivecké rodačky. Jedná se o pohádky, ve kterých se seznámíte s partou zvířecích kamarádů, kteří zažívají společné radosti 
i trápení. Pohádky z remízku přináší návod, jak si s určitými vlastnostmi poradit. Kniha vhodná jak pro rodiče, tak i pro práci s dětmi ve 
školkách a školách, pomáhá rozvíjet emoční a sociální inteligenci dětí.

V důsledku zákona o obecních knihovnách ustanovil se 
v Radošicích knihovní výbor dne 31. ledna 1921 a založena 
obecní knihovna. Dne 16. a 17. února 1921 konáno ve 
zdejší obci sčítání lidu. Napočítáno v 71 domech 
404 obyvatel.

V červenci 1921 rozmohlo se po lesích v Čechách 
ohromné množství mnišek, jež hrozily záhubou lesům. Na 
jaře 1922 rozmohla se mniška tou měrou, že mnohé lesy 
byly zničeny. Konečně, když lidská ruka byla tu bezmocná, 
podlehly housenky epidemické nákaze a velká část jich byla 
zničena larvami mouchy masařky. Ve zdejší krajině 
způsobena škoda mniškou jen v porostech smrkových.

Dne 27. října 1921 byly mobilizovány 4 ročníky k obraně 
hranic slovenských proti Maďarům.

Dne 26. října 1921 provedena volba představenstva 
v Radošicích. Zvoleni: Josef Kříž, domkář v Radošicích 
čp. 16, starostou, Josef Polan, rolník v Radošicích čp. 67, 
náměstkem, František Müller, mistr zednický a tesař v Rado-
šicích čp. 50, František Šampalík, domkář v Radošicích 
čp. 34, radními.

Z poválečných zákonů pro naše obyvatelstvo největší 
důležitost měl zákon zvaný „Pozemková reforma“. 16. dubna 
1924 vstoupil v platnost zákon o záboru pozemkového 
majetku velkostatkářů v Československé republice. Celková 
výměra zabrané půdy v Čsl. Republice činila asi 
1,200 000 ha. U nás v úvahu přišla parcela dvora, který až 
dosud náležel k panství ve Lnářích. Odprodány byly pozemky 
drobným pachtýřům a drobným zemědělcům z Radošic 
a Dožic. Zbytek i s budovami obdržel bývalý šafář velkostatku 
lnářského Josef Müller.

Nedaleko Radošic projektována trať dráhy Plzeň – Brno. 
Dne 5. a 6. července 1925 konali zástupcové ministerstev, 
klubů poslaneckých, obchodních komor a tisku informační 
projížďku z Plzně do Brna. Při té příležitosti konána 
v Radošicích na silnici k Chynínu u panské hájovny slavnost, 
jíž se zúčastnila též obec Dožice. Slavnosti zúčastnily se ze 
jmenovaných obcí školní děti v krojích, družičky, hasičské 
spolky, starostové obcí a četné občanstvo. Též přijeli 
zástupcové politického okresu blatenského. Dvě hudby, 
z Radošic a Dožic, účinkovaly při slavnosti. Zástup uvítal na 
tribuně Fr. Kodl, zdejší říd. učitel, který přednesl tužby a přání 
obyvatelstva zdejší krajiny a s heslem: „Teď nebo nikdy“ vřele 
přimlouval se za zřízení této dráhy, bez níž lid je odsouzen ku 
zničení, ožebračení, nezaměstnanosti a vystěhovalectví 
a která má celý kraj podtřemšínský vzkřísiti k lidskému žití. 
Po jeho řeči ujistil přítomný nár. demokr. poslanec Lukavský, 
že zákonodární činitelé uspíší stavbu této důležité dráhy.

Dne 15. listopadu 1925 konány volby po celé republice 
do národního shromáždění. Výsledek v Radošicích: Oprávně-
ných voličů bylo 234, dostavilo se 211 voličů a neplatné 
hlasy byly 4. Do senátu obdržela strana 206 oprávněných 
voličů, 191 voličů se dostavilo a pouze 1 hlas byl neplatný.

V dubnu 1926 prodáno panství Lnáře továrníku Karlu 
Bondymu z Prahy za 16 000 000 Kč.

Dne 27. května 1927 byla volba prezidenta republiky Čsl. 
zvolen opět T. G. Masaryk. Dne 16. června 1927 započato 
s prováděním elektrizace v Radošicích. Náklad na 
transformátor a rozvodnou místní síť byl 64 086,60 Kč. 

Dne 18. června 1927 stavěli vojáci za vedení důstojníka 
na „Skále“ u Radošic rozhlednu z dřevěných klád. Sloužila 
k vyměřování okolí.

Dne 7. prosince 1927 konaly se obecní volby. Zvoleni: 
starostou obce Josef Kříž, náměstkem starosty Frant. 
Šampalík, členy obecní rady Vojtěch Bárta a Jan Šampalík. 
Členy obecního zastupitelstva: Fr. Müller, Jan Slavíček, 
Václav Kubeš, Josef Hlinka, Josef Nachtman, Josef Bláha, 
Jan Zeman a Emanuel Felt. 

V roce 1927 narodilo se v Radošicích 7 dětí (2 hoši 
a 5 dívek), z nichž během téhož roku zemřelo 1 (dívka), 
zemřelo tedy v roce 1927 celkem 5 lidí: 

    • 11/2 Karel Doležal, dítě

    • 8/4 Anna Vokurková, stáří 64 r.

    • 12/4 Josef Pojer, stáří 72 r.

    • 27/4 Marie Jungerová, dítě

    • 29/5 Václav Kubeš, stáří 75 r.

Dne 6. ledna 1928 svíceno prvně elektrikou v Radošicích. 
Dne 16. února 1928 ve schůzi obecního zastupitelstva 
zvoleni Josef Kafka, Václav Švec, Josef Pelák a Josef Kříž. 
Dne 16. května 1928 započato s opravou cesty tzv. „ulice“, 
vedoucí z návsi ke mlýnu. Pro tuto práci stanoveny tyto ceny: 
potah koňský – 70 Kč, volský – 50 Kč, práce zednická 
– 22 Kč, nádenická – 15 Kč za 1 den při 8 hodinové pracovní 
době. Dne 16. června 1928 provedena u mostu částečná 
regulace potoka. 

Dne 2. prosince 1928 konaly se volby do okresního 
zastupitelstva. Voleb se zúčastnilo celkem 188 osob, z nich 
98 mužů a 90 žen. Téhož dne konány též volby do zemského 
zastupitelstva v zemi České. Volilo 188 osob, z nichž 
96 mužů a 92 žen.

Dne 29. prosince 1928 sehráli žáci zdejší obecné školy 
divadelní hru „České Vánoce“ v rámci zahájení širší 
působnosti místní osvětové komise, při kteréžto příležitosti 
předán veřejnosti radiopřijímač v ceně 4 200 Kč. 
K zakoupení přijímače přispělo občanstvo radošické 
obnosem 400 Kč, zřeknuvše se tím výnosu nájmu z honu za 
jeden rok. Přijímač umístěn byl jednak v hostinci Františka 
Peláka, jednak ve škole, kde umožněn byl poslech občanům 
celé obce. Větší činnost místní osv. komice projevila též 
uspořádáním kinematografického představení spolu 
s Lidovým ústavem v Praze ve dnech 4., 5. a 6. května 1928 
v hostinci Františka Peláka. Předvedeny filmy „Valašský rok“, 
„Redlův odkaz“, „Bicardův zločin“.

V roce 1928 se v Radošicích narodilo 12 dětí (8 hochů 
a 4 dívky), z nichž během téhož roku zemřely 2 děti (hoši). 
Zemřelo tedy v roce 1928 celkem 5 lidí v Radošicích.

    • 11/1 Václav Brejcha, stáří 90 r.

    • 9/6 Anna Chottová, stáří 44 r.

    • 23/9 Václav Podroužek, dítě

    • 27/10 Kateřina Peláková, stáří 42 r.

    • 20/11 Václav Rodina, dítě

Čerpáno z kroniky obce Radošice.
Marek Rous, kronikář

Útok z moře

Počet stran: 360; vydáno 2014; 1. vydání

Anotace: V dusném parnu bezejmenného atolu kdesi v Jihočínském moři se skrývá největší a nejdokonalejší 
ponorka své doby. Francouzská Soufriere, po pádu Francie bezprizorná, čeká na toho, kdo se jí ujme. Pokud to 
bude nacistické Německo, může se ponorka v jeho rukou stát zbraní, která přetne britské zásobovací trasy okolo 
Afriky. Proto přijíždí do Singapuru fregatní kapitán Robert Ainslie. Jeho úkolem je Soufriere nalézt a zkrotit, 
ovládnout tuto bestii a odplout s ní do Evropy. Jenže se píše prosinec 1941 a hlavu zvedá jiná bestie… Japonsko 
zahajuje své tažení za ovládnutí Asie. Ze Soufriere se stává jeden z mála prostředků, jež zbývají obleženému 
Singapuru na obranu…

HODNOCENÍ: 90,5%
Zdroj anotace: Národní knihovna ČR

Slib svatojánské noci

Počet stran: 416; vydáno 2018; 1. vydání

Anotace: Tři venkovské děti z Moravského Slovácka se ocitnou v císařském městě Vídni. Mají štěstí, start do 
nového života se jim zdaří. Shodou náhod, ale i vlastním přičiněním se jejich vzletné dětské sny postupně mění ve 
skutečnost. Život se s nimi přesto nemazlí, prožívají jak přátelství, tak lásku a úspěchy, ale i nenaplněná očekávání, 
okusí i zradu a bolestná zklamání. Jsou svědky tragických událostí, které těžce poznamenají jejich osudy. Slib, 
který si daly o svatojánské noci, své první noci ve Vídni, se přesto snaží dodržet, i když podmínky, za kterých ho 
uzavřely, se během let v mnohém změní.

HODNOCENÍ: 85%
Zdroj anotace: Národní knihovna ČR

Pohádky z remízku

Počet stran: 96; vydáno 2021; 1. vydání

Anotace: Každé ze zvířátek se potýká se svojí špatnou vlastností, kterou musí překonat. Například strach 
z neúspěchu, touhu být ze všech nejlepší, vypočítavost, neustálé stěžování si, neochotu přiznat vlastní chybu 
a další. V patnácti pohádkových příbězích se děti seznámí s povahovými rysy, které často vídají ve svém okolí 
a možná i u sebe.

HODNOCENÍ: 86,5%
Zdroj anotace: Národní knihovna ČR

Bukůvky

Počet stran: 528; vydáno 2019; 1. vydání

Anotace: Hledání lásky a štěstí pro ni není snadné, přesto se nevzdává a osud je k ní milosrdný. Historička 
a genealožka Štěpánka Michorowská se dostává ke starým dopisům a deníkům, které působivě vykreslují osudy 
hned několika členů jedné rodiny. Z těchto písemností sestaví příběh, mapující druhou polovinu dvacátého století, 
viděny převážně očima Karly Bukůvkové. Tato pozoruhodná žena se narodila v roce 1936 do továrnické rodiny 
a velkou část života byla nucena prožít ve společenské atmosféře, která jí pohrdala. Přesto neztratila svůj 
optimistický pohled na svět a našla způsob, jak svůj život nepromarnit a prožít jej naplno.

HODNOCENÍ: 80,5%
Zdroj anotace: Web obalkyknih.cz

Listopadové knižní hity

Květa Marešová ml., knihovnice

Roky 1921–1928 v Radošicích
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Milí čtenáři,

mezi listopadovými hity jako první uvádím historický román Slib svatojánské noci, jehož autorkou je Jana Klimečková. Tato kniha silně 
připomíná literaturu první republiky a dalo by se říci, že zachycením atmosféry tehdejší Vídně zároveň připomíná pohádkové vyprávění. 
Román Bukůvky od spisovatelky Táni Kubátové je pokračováním úspěšného románu Osud tančil Charleston. Román se dělí na jakési dvě 
části. První část je psaná formou dopisů a poté následuje část vyprávěná prostřednictvím deníku. Válečný román Útok z moře od 
anglického autora Douglase Reemana vypráví o bojích fiktivní ponorky Soufriere za 2. světové války během japonského útoku na 
Singapur. Není zde nouze o silné okamžiky a zvláště konec příběhu je velmi emocionální. Pohádky z remízku spadají pod tvorbu Růženy 
Vitákové, smolivecké rodačky. Jedná se o pohádky, ve kterých se seznámíte s partou zvířecích kamarádů, kteří zažívají společné radosti 
i trápení. Pohádky z remízku přináší návod, jak si s určitými vlastnostmi poradit. Kniha vhodná jak pro rodiče, tak i pro práci s dětmi ve 
školkách a školách, pomáhá rozvíjet emoční a sociální inteligenci dětí.

V důsledku zákona o obecních knihovnách ustanovil se 
v Radošicích knihovní výbor dne 31. ledna 1921 a založena 
obecní knihovna. Dne 16. a 17. února 1921 konáno ve 
zdejší obci sčítání lidu. Napočítáno v 71 domech 
404 obyvatel.

V červenci 1921 rozmohlo se po lesích v Čechách 
ohromné množství mnišek, jež hrozily záhubou lesům. Na 
jaře 1922 rozmohla se mniška tou měrou, že mnohé lesy 
byly zničeny. Konečně, když lidská ruka byla tu bezmocná, 
podlehly housenky epidemické nákaze a velká část jich byla 
zničena larvami mouchy masařky. Ve zdejší krajině 
způsobena škoda mniškou jen v porostech smrkových.

Dne 27. října 1921 byly mobilizovány 4 ročníky k obraně 
hranic slovenských proti Maďarům.

Dne 26. října 1921 provedena volba představenstva 
v Radošicích. Zvoleni: Josef Kříž, domkář v Radošicích 
čp. 16, starostou, Josef Polan, rolník v Radošicích čp. 67, 
náměstkem, František Müller, mistr zednický a tesař v Rado-
šicích čp. 50, František Šampalík, domkář v Radošicích 
čp. 34, radními.

Z poválečných zákonů pro naše obyvatelstvo největší 
důležitost měl zákon zvaný „Pozemková reforma“. 16. dubna 
1924 vstoupil v platnost zákon o záboru pozemkového 
majetku velkostatkářů v Československé republice. Celková 
výměra zabrané půdy v Čsl. Republice činila asi 
1,200 000 ha. U nás v úvahu přišla parcela dvora, který až 
dosud náležel k panství ve Lnářích. Odprodány byly pozemky 
drobným pachtýřům a drobným zemědělcům z Radošic 
a Dožic. Zbytek i s budovami obdržel bývalý šafář velkostatku 
lnářského Josef Müller.

Nedaleko Radošic projektována trať dráhy Plzeň – Brno. 
Dne 5. a 6. července 1925 konali zástupcové ministerstev, 
klubů poslaneckých, obchodních komor a tisku informační 
projížďku z Plzně do Brna. Při té příležitosti konána 
v Radošicích na silnici k Chynínu u panské hájovny slavnost, 
jíž se zúčastnila též obec Dožice. Slavnosti zúčastnily se ze 
jmenovaných obcí školní děti v krojích, družičky, hasičské 
spolky, starostové obcí a četné občanstvo. Též přijeli 
zástupcové politického okresu blatenského. Dvě hudby, 
z Radošic a Dožic, účinkovaly při slavnosti. Zástup uvítal na 
tribuně Fr. Kodl, zdejší říd. učitel, který přednesl tužby a přání 
obyvatelstva zdejší krajiny a s heslem: „Teď nebo nikdy“ vřele 
přimlouval se za zřízení této dráhy, bez níž lid je odsouzen ku 
zničení, ožebračení, nezaměstnanosti a vystěhovalectví 
a která má celý kraj podtřemšínský vzkřísiti k lidskému žití. 
Po jeho řeči ujistil přítomný nár. demokr. poslanec Lukavský, 
že zákonodární činitelé uspíší stavbu této důležité dráhy.

Dne 15. listopadu 1925 konány volby po celé republice 
do národního shromáždění. Výsledek v Radošicích: Oprávně-
ných voličů bylo 234, dostavilo se 211 voličů a neplatné 
hlasy byly 4. Do senátu obdržela strana 206 oprávněných 
voličů, 191 voličů se dostavilo a pouze 1 hlas byl neplatný.

V dubnu 1926 prodáno panství Lnáře továrníku Karlu 
Bondymu z Prahy za 16 000 000 Kč.

Dne 27. května 1927 byla volba prezidenta republiky Čsl. 
zvolen opět T. G. Masaryk. Dne 16. června 1927 započato 
s prováděním elektrizace v Radošicích. Náklad na 
transformátor a rozvodnou místní síť byl 64 086,60 Kč. 

Dne 18. června 1927 stavěli vojáci za vedení důstojníka 
na „Skále“ u Radošic rozhlednu z dřevěných klád. Sloužila 
k vyměřování okolí.

Dne 7. prosince 1927 konaly se obecní volby. Zvoleni: 
starostou obce Josef Kříž, náměstkem starosty Frant. 
Šampalík, členy obecní rady Vojtěch Bárta a Jan Šampalík. 
Členy obecního zastupitelstva: Fr. Müller, Jan Slavíček, 
Václav Kubeš, Josef Hlinka, Josef Nachtman, Josef Bláha, 
Jan Zeman a Emanuel Felt. 

V roce 1927 narodilo se v Radošicích 7 dětí (2 hoši 
a 5 dívek), z nichž během téhož roku zemřelo 1 (dívka), 
zemřelo tedy v roce 1927 celkem 5 lidí: 

    • 11/2 Karel Doležal, dítě

    • 8/4 Anna Vokurková, stáří 64 r.

    • 12/4 Josef Pojer, stáří 72 r.

    • 27/4 Marie Jungerová, dítě

    • 29/5 Václav Kubeš, stáří 75 r.

Dne 6. ledna 1928 svíceno prvně elektrikou v Radošicích. 
Dne 16. února 1928 ve schůzi obecního zastupitelstva 
zvoleni Josef Kafka, Václav Švec, Josef Pelák a Josef Kříž. 
Dne 16. května 1928 započato s opravou cesty tzv. „ulice“, 
vedoucí z návsi ke mlýnu. Pro tuto práci stanoveny tyto ceny: 
potah koňský – 70 Kč, volský – 50 Kč, práce zednická 
– 22 Kč, nádenická – 15 Kč za 1 den při 8 hodinové pracovní 
době. Dne 16. června 1928 provedena u mostu částečná 
regulace potoka. 

Dne 2. prosince 1928 konaly se volby do okresního 
zastupitelstva. Voleb se zúčastnilo celkem 188 osob, z nich 
98 mužů a 90 žen. Téhož dne konány též volby do zemského 
zastupitelstva v zemi České. Volilo 188 osob, z nichž 
96 mužů a 92 žen.

Dne 29. prosince 1928 sehráli žáci zdejší obecné školy 
divadelní hru „České Vánoce“ v rámci zahájení širší 
působnosti místní osvětové komise, při kteréžto příležitosti 
předán veřejnosti radiopřijímač v ceně 4 200 Kč. 
K zakoupení přijímače přispělo občanstvo radošické 
obnosem 400 Kč, zřeknuvše se tím výnosu nájmu z honu za 
jeden rok. Přijímač umístěn byl jednak v hostinci Františka 
Peláka, jednak ve škole, kde umožněn byl poslech občanům 
celé obce. Větší činnost místní osv. komice projevila též 
uspořádáním kinematografického představení spolu 
s Lidovým ústavem v Praze ve dnech 4., 5. a 6. května 1928 
v hostinci Františka Peláka. Předvedeny filmy „Valašský rok“, 
„Redlův odkaz“, „Bicardův zločin“.

V roce 1928 se v Radošicích narodilo 12 dětí (8 hochů 
a 4 dívky), z nichž během téhož roku zemřely 2 děti (hoši). 
Zemřelo tedy v roce 1928 celkem 5 lidí v Radošicích.

    • 11/1 Václav Brejcha, stáří 90 r.

    • 9/6 Anna Chottová, stáří 44 r.

    • 23/9 Václav Podroužek, dítě

    • 27/10 Kateřina Peláková, stáří 42 r.

    • 20/11 Václav Rodina, dítě

Čerpáno z kroniky obce Radošice.
Marek Rous, kronikář

Útok z moře

Počet stran: 360; vydáno 2014; 1. vydání

Anotace: V dusném parnu bezejmenného atolu kdesi v Jihočínském moři se skrývá největší a nejdokonalejší 
ponorka své doby. Francouzská Soufriere, po pádu Francie bezprizorná, čeká na toho, kdo se jí ujme. Pokud to 
bude nacistické Německo, může se ponorka v jeho rukou stát zbraní, která přetne britské zásobovací trasy okolo 
Afriky. Proto přijíždí do Singapuru fregatní kapitán Robert Ainslie. Jeho úkolem je Soufriere nalézt a zkrotit, 
ovládnout tuto bestii a odplout s ní do Evropy. Jenže se píše prosinec 1941 a hlavu zvedá jiná bestie… Japonsko 
zahajuje své tažení za ovládnutí Asie. Ze Soufriere se stává jeden z mála prostředků, jež zbývají obleženému 
Singapuru na obranu…

HODNOCENÍ: 90,5%
Zdroj anotace: Národní knihovna ČR

Slib svatojánské noci

Počet stran: 416; vydáno 2018; 1. vydání

Anotace: Tři venkovské děti z Moravského Slovácka se ocitnou v císařském městě Vídni. Mají štěstí, start do 
nového života se jim zdaří. Shodou náhod, ale i vlastním přičiněním se jejich vzletné dětské sny postupně mění ve 
skutečnost. Život se s nimi přesto nemazlí, prožívají jak přátelství, tak lásku a úspěchy, ale i nenaplněná očekávání, 
okusí i zradu a bolestná zklamání. Jsou svědky tragických událostí, které těžce poznamenají jejich osudy. Slib, 
který si daly o svatojánské noci, své první noci ve Vídni, se přesto snaží dodržet, i když podmínky, za kterých ho 
uzavřely, se během let v mnohém změní.

HODNOCENÍ: 85%
Zdroj anotace: Národní knihovna ČR

Pohádky z remízku

Počet stran: 96; vydáno 2021; 1. vydání

Anotace: Každé ze zvířátek se potýká se svojí špatnou vlastností, kterou musí překonat. Například strach 
z neúspěchu, touhu být ze všech nejlepší, vypočítavost, neustálé stěžování si, neochotu přiznat vlastní chybu 
a další. V patnácti pohádkových příbězích se děti seznámí s povahovými rysy, které často vídají ve svém okolí 
a možná i u sebe.

HODNOCENÍ: 86,5%
Zdroj anotace: Národní knihovna ČR

Bukůvky

Počet stran: 528; vydáno 2019; 1. vydání

Anotace: Hledání lásky a štěstí pro ni není snadné, přesto se nevzdává a osud je k ní milosrdný. Historička 
a genealožka Štěpánka Michorowská se dostává ke starým dopisům a deníkům, které působivě vykreslují osudy 
hned několika členů jedné rodiny. Z těchto písemností sestaví příběh, mapující druhou polovinu dvacátého století, 
viděny převážně očima Karly Bukůvkové. Tato pozoruhodná žena se narodila v roce 1936 do továrnické rodiny 
a velkou část života byla nucena prožít ve společenské atmosféře, která jí pohrdala. Přesto neztratila svůj 
optimistický pohled na svět a našla způsob, jak svůj život nepromarnit a prožít jej naplno.

HODNOCENÍ: 80,5%
Zdroj anotace: Web obalkyknih.cz

Listopadové knižní hity

Květa Marešová ml., knihovnice

Roky 1921–1928 v Radošicích
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Rohozec ligy zcela zaplnil nepomuckou Knárovku
Mariášový Jižanský pohár odstartoval 
18. ročník turnajem v Nepomuku

Velký den pro příznivce licitovaného míchaného mariáše přišel 
s datem sobota 22. 10. 2022. V nepomucké restauraci Na 
Knárovce se uskutečnil závěrečný turnaj 16. ročníku Rohozec ligy, 
která v podstatě probíhá napříč republikou. Jako pořadatelé 
sobotní karetní seance se blýskli členové KPŽE Budislavice 
s Lubomírem Křížem v čele. S předstihem mohu říci, že se tým 
KPŽE si letos poprvé sáhl na zlato v kategorii družstev! 

Výsledky 16. ročníku Rohozec ligy v Nepomuku: 

Vítěz 1. kola: Valím Alois, Mělník – výhra 500,-
Vítěz 2. kola: Kubát Milan, Kladno – výhra 500,-
Vítěz 3. kola: Poláček Josef, Tachov – výhra 500,-
Nejlepší žena: Pavlíková Helena, Mladá Boleslav – 500,-
Nejlepší domácí hráč: Bouše Miroslav – 500,-
Poslední hráč: Jedlička David, Praha – 200,-
Aktivita, nejvíce bodů: Valím Alois, Mělník
Produktivita, nejvíce vyhraných peněz: Chaluš Vladimír, 
Pelhřimov

A jak si vedli hráči KPŽE? V této sezóně bylo vavřínové místo ze 
čtrnácti družstev pro Budislavice premiérové. V jednotlivcích 
z celkově 115 hráčů zvítězil Růžek Jaroslav, Bouše Miroslav se 
umístil pátý. Ševčík Tomáš obsadil 17. příčku a hned po něm 
skončil Kříž Lubomír, Václavu Šampalíkovi se v sobotu nedařilo 
a se 49. místem zůstal v druhé polovině startovacího pole. Ještě 
přidám poznámku, že v družstvech se hodnotí pouze 4 hráči.

KPŽE – Klub přátel žaludského esa jako pořadatel děkuje 
sponzorům za věcné dary, kterými po vyhlášení ocenil ty nejlepší 
výše uvedené hráče v jednotlivých kategoriích. 

Sponzoři:

    • Pivovar Rohozec

    • Agrochov Kasejovice – Smolivec a.s.

    • Myslivecké sdružení Čihadlo Kasejovice

    • Leifheit Blatná

    • OÚ Mladý Smolivec

    • Městský úřad Nepomuk

    • Ing. Šampalík Václav, Žinkovy

    • Agrospol Chocenice

    • Vocelka Josef, Kasejovice

    • Rabbit Kasejovice

    • Hostinec U Křížů Budislavice

Na závěr je tu pozvánka na první turnaj 17. ročníku Rohozec 
ligy, který se uskuteční 14. 1. 2023 v Mělníku. Právě tam se 
zhodnotí průběh a výsledky roku 2022.

Další fotogalerie jsou k nahlédnutí na stránkách Jižanského 
poháru a na webu Luďka Blovského.

http://jizansky-pohar.8u.cz/amarias/cs/gal/gal-nepomuk-
kpze-20-10-2022.php

https://ludek.blovsky.cz/nepomuk-knarovka-mariasovy-
turnaj-rohozec-ligy-dne-22-10-2022 

Luděk Blovský

Státní svátek na oslavu vzniku Československa 28. 10. 2022 
se stal termínem úvodního mariášového turnaje Jižanského 
poháru sezóny 2022/2023. Z plánovaných 12 zastávek po 
hostincích napříč krajem si tak 18. ročník ukrojil první díl, který 
proběhl v prostorách stylové restaurace Na Knárovce pod Zelenou 
Horou. Místo konání nebylo zvoleno náhodou – minulý týden se 
zde konala závěrečná mariášová seance Rohozecké ligy a dle 
velice kladné kritiky na toto pohostinství tak úvodní klání JP 
dostalo pevnou adresu karetního dne. 

Pátečního turnaje Jižanského poháru se zúčastnilo 54 hráčů, 
kteří se utkali ve třech bodovaných kolech.

Vítěz 1. kola – Švejda Miroslav, Blatná
Vítěz 2. kola – Kříž Lubomír, Budislavice
Vítěz 3. kola – Švejda Miroslav, Blatná

Mezi oceněné se dostal i poslední hráč Fojt Jaroslav, stejně tak 
jako nejlepší karbaník s domácí příslušností – Lubomír.

Celkové pořadí do třetího místa: 

Hobl Václav, Vlčice

Švejda Miroslav, Blatná

Kříž Lubomír, Budislavice

Velké díky pořadatelů směřují ke sponzorům: 

    • MÚ Nepomuk

    • OÚ Mladý Smolivec

    • Agrochov Kasejovice – Smolivec a.s. 

    • Myslivecké sdružení Čihadlo Kasejovice

    • Ing. Šampalík Václav, Žinkovy

    • Leifheit Blatná

    • Rabbit Kasejovice

    • Vocelka Josef, Kasejovice

    • Maso Brejcha Blovice

    • Hostinec U Křížů Budislavice

Zvláštní poděkování pak patří restauraci Na Knárovce za 
vstřícný přístup, ochotnou obsluhu a velice chutné jídlo. 

Tímto se první dějství karetní sezóny 22/23 Jižanského poháru 
stalo minulostí a oči registrovaných hráčů míří k dalšímu termínu, 
který je stanoven na 13. 11. 2022 do restaurace U Beránků 
v Klatovech.

Další galerie jsou k nahlédnutí na stránkách Jižanského poháru 
a na webu Luďka Blovského. (připravuje se).

http://jizansky-pohar.8u.cz/amarias/cs/gal/gal-nepomuk-
knarovka-jp-28-10-2022.php 

Luděk Blovský
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s Lubomírem Křížem v čele. S předstihem mohu říci, že se tým 
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Aktivita, nejvíce bodů: Valím Alois, Mělník
Produktivita, nejvíce vyhraných peněz: Chaluš Vladimír, 
Pelhřimov

A jak si vedli hráči KPŽE? V této sezóně bylo vavřínové místo ze 
čtrnácti družstev pro Budislavice premiérové. V jednotlivcích 
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Luděk Blovský
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YHavelské posvícení ve školce Na atletice v Blatné jsme zabodovali

Drakiáda ve školní družině

Podzimní cvičení v přírodě

Havelské posvícení je oblíbenou tradicí v naší mateřské škole, proto jsme si ho letos užili dva týdny.  Děti měly možnost 
seznamovat se se zvyky a tradicemi posvícení. Vyzkoušely si, jak příjemné je kreslit do mouky prstem a pracovat s voňavým 
lineckým těstem na dřevěném válu. Ochutnaly čokoládu, procvičily počty a barvy na sněhových ozdobách při zdobení 
placek. Výsledek jejich snažení mohli obdivovat návštěvníci výstavy placek v Nepomuku i rodiče, se kterými se děti o sladké 
výrobky podělily. 

 Za mateřskou školu Stanislava Marková 

Každý podzim je výběr našich dětí pozván na atletické závody do 
Blatné. Dnes, kdy je vše založeno na dobrovolnosti, jsme složili docela 
dobrý tým, který sice nepřivezl mnoho medailí a diplomů, ale ve velké 
konkurenci se neztratil. Nejlepším z našich závodníků byl Dominik Tóth, 
který svým parádním výkonem vybojoval krásné 2. místo ve sprintu 
i vytrvalosti.

Mgr. Marcel Voříšek

Dne 5. 10. 2022 uspořádal Žákovský parlament při ZŠ 
a MŠ Hvožďany pro školní družinu a ostatní děti z obce 
Hvožďany a okolí Drakiádu. Akce se konala na 
hvožďanském kopci "Hůrka". Děti si měly přinést draky 
a dobrou náladu. S netrpělivostí všichni sledovali počasí, 
zda bude foukat vítr, aby draci mohli vzlétnout. Ve 12.30 se 
děti z družiny sešly s členy Žákovského parlamentem před 
budou školy a mohlo se vyrazit. 

Počasí přálo sluníčkem, ale vítr foukal jen málo. I přesto 
se dětem podařilo draky dostat do oblak. Po prolétnutí 
s draky si děti mohly opéct buřty, které dostali od paní 
starostky obce Hvožďany. Na závěr odpoledne bylo 
vyhodnocení, předání diplomů a sladkých odměn v podobě 
perníkových draků. Perníkové draky upekly děti ve školní 
družině.

Drakiáda se všem zúčastněným líbila a už teď se těšíme 
na další vydařené akce.

Konečně se ukázalo sluníčko a my jsme mohli 5. října vyrazit poznávat okolí Hvožďan. Pěší vyrazili k Tisovu a Leleticům, 
kde se před nimi otevřel nádherný výhled do kraje, podzimně zbarvené stromy, opar nad rybníky a na polích množství srnčí 
zvěře. Ve skupinách plnili různé úkoly a při zpáteční cestě ještě stihli posbírat pár hub do batůžku.

Cyklisté vyrazili směr Zámeček na Mýtech, dále k Fajmanovým skalám a Ti nejzdatnější až na rozhlednu v Železném 
Újezdu. Cestou neodolali houbařské vášni a přivezli bohaté úlovky.

MŠ Starý Smolivec MŠ a ZŠ Hvožďany

Jana Tintěrová, vychovatelka ŠD
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Adresa:

Kupón slouží pro řádkovou inzerci v jednom vydání Smoliveckých novin o maximální délce 120 znaků včetně mezer a kontaktu ke zveřejnění.
Vyplněný kupon doručte do redakce - Mladý Smolivec 95, 335 01 Nepomuk
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Naši ptáci
Je libo orla nebo papouška? 7. října se v rámci Šablon mohli žáci 1. – 3. třídy seznámit 

s různými druhy ptáků. Pohladit si mohli sovu, sokola a dokonce i velkého papouška. Největším 
překvapení byl ale asi orel skalní se svým rozpětím křídel. Málokdo ho viděl z takové blízkosti. 
Na památku zbude dětem fotografie s Arou ararandou.

Soutěž o nejhezčí hnětynku
Také v letošním roce proběhla na naší škole tradiční výstava a soutěž, do které se probojovalo 71 hnětynek. Žáci si 

hnětynky v hodinách výtvarné výchovy vlastnoručně nazdobili, vysvětlili způsob roztírání polev, různorodost ozdob a historii 
tohoto sladkého pokrmu jako součásti posvícení.

V kategorii 1. stupeň zvítězili: 1. O. Kozel, 2. místo K. Krejčová, 3. místo T. Krákora

V kategorii 2. stupeň: 1. místo A. Běhavá, 2. místo P. Hlinková a E. Berchtoldová, 3. místo T. Vítek

V kategorii Netradičních hnětynek: 1. K. Krejčová, 2. místo K. Krákora, 3. místo O. Netušilová

Všechny fotografie najdete v galerii na stránkách školy.

Veletrh středních škol
Již od začátku září jsme s našimi deváťáky začali řešit otázku Kam dál? Někdo měl touto dobou již jasno, někdo zvažoval 

své možnosti, někdo ještě vůbec nevěděl…

Přivítali jsme proto možnost navštívit Veletrh středních škol v Příbrami, na který se v pondělí 19. září sjelo téměř dvacet 
škol ze středočeského i jihočeského kraje. Jednotlivé stánky prezentovaly nejen vzdělávací obory a programy svých škol, ale 
zájemci byli informováni také o možnostech ubytování, stravování, ale třeba i o dalším uplatnění v oboru.

Aby toho nebylo málo, navštívili jsme ve stejný den také příbramský Úřad práce. Tady jsme doladili informace o systému 
vzdělávání v ČR, o možnostech výběru dalšího vzdělání, ale také o následném uplatnění na trhu práce.

Teď už má většina deváťáků jasno. Přejme jim tedy vytrvalost a píli při následné půlroční přípravě na přijímací zkoušky.

Mgr. Lenka Fialová

Návštěva rybářského kroužku

Akce na listopad

Podzimní zprávy z hvožďanské školky.

V pondělí 11. října za žáky hvožďanské školy přijeli členové Rybářského kroužku z Rožmitálu pod Třemšínem. Od školky 
po nejstarší připravili zajímavý soutěživý program a za účast si všechny děti odnesly krásné odměny. Všem organizátorům 
děkujeme za příjemně strávené dopoledne.

Celý říjen byl ve hvožďanské školce plný aktivit.

Projektový den „Dýňování“ v Čechově stodole nás nadchnul. Byla v nás malá dušička, když se před námi objevila 
strašidla i strašidýlka všech velikostí a houkání ze všech stran. Za pomoci skřítka Podzimníčka jsme prošli bludištěm a plnili 
úkoly. Domů si každý odnesl odměnu i dárek.

Podzimní příroda je plná překvapení a pokladů. Proto při venkovních činnostech sbíráme houby, sklízíme plody, tvoříme 
z přírodnin, ochutnáváme a poznáváme chutě plodin, pozorujeme s nadšením práci zemědělců na polích a měnící se 
přírodu kolem.

To je zlaté posvícení… a k němu patří i posvícenská hnětýnka. Tu jsme si ozdobili a hned si na ní pochutnali.

Živé ptáky a ptáčky všeho druhu jsme poznávali a obdivovali 7. 10. ve školce. Děti se dozvěděly plno zajímavostí ze 
života nejen našich, ale i cizokrajných opeřenců. Nejvíc děti okouzlil obrovský papoušek s krásným barevným peřím.

Zajímavý program pro nás připravil kroužek rožmitálských rybářů. Počasí bylo ideální na rybolov. Děti poznávaly různé 
druhy ryb v nadživotní velikosti, plnily a vybarvovaly úkoly a rybářské hádanky, nahazovaly prutem návnadu a lovily rybky 
v rybníčku. Za splnění všech úkolů obdržely speciální tašku s rybářským překvapením.

Pavla Sloupová, učitelka MŠ

• 11. 11.   Svatomartinský průvod po Hvožďanech, organizuje Školní parlament,   18:00 na návsi
• 14. 11. Den laskavosti – celoškolní projekt, organizuje Školní parlament
• 18. 11.   ředitelské volno!!!
• 21. 11.   KMD – Limonádový Joe, Divadlo A. Dvořáka Příbram, 17:00
• 25. 11.   Šablony III – MŠ + 1. – 3. ročník: Pohádka o nepovedeném čertovi, 9:00
• 27. 11.   Zahájení Adventu na návsi ve Hvožďanech:
               Obec Hvožďany a Základní škola Hvožďany (vystoupení pěveckého sboru Rolnička, divadelní vystoupení, adventní 
               jarmark, zdobené perníčky a perníkové dekorace, adventní vyrábění,…)
               15:00 hvožďanská náves

Aktuality, dokumenty, fotogalerii, info z jídelny a mnoho dalšího naleznete na webu www.zsmshvozdany.cz
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Obec Mladý Smolivec
pořádá

v sobotu dne 26. listopadu 2022 od 16.30 hod 
před budovou obecního úřadu v Mladém Smolivci

„Rozsvícení vánočního stromečku 
a začátek adventu“

Vánoční koledy nám zazpívají naše nejmenší děti
z Mateřské školy ve Starém Smolivci

a další hudebníci.

Občerstvení v podobě svařáčku a vánočky či vánoční štoly zajištěno.
Samozřejmě nebude chybět další bohaté občerstvení.

Srdečně všechny zveme.


